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Administrationsgrundlaget fastsætter principper og kriterier for opstilling af reklameskilte og
vareudstillinger i byen

Teknik- og Miljøudvalget tog den 27. maj 2024 stilling til indholdet i nyt administrationsgrundlag for
butikkers reklameskilte og vareudstillinger på offentlig vej. Det nye administrationsgrundlag skal
flugte med administrationsgrundlaget for udeserveringer og skal sikre en rimelig balance i forhold til
brug af byen, fremkommelighed og tilgængelighed. Administrationsgrundlaget gør op med tidligere
politiske beslutninger på området og implementeres fra 2026. 
 
I administrationsgrundlaget fastsættes en række principper og vurderingskriterier for fremadrettet
praksis på området, som forvaltningen efter endelig vedtagelse, vil administrere tilladelser til
opstilling af reklameskilte og vareudstillinger efter. 
 
Punkterne der blev truffet beslutning om på møde den 27. maj 2024 var:   
1. Der udstedes 3-årige tilladelser 

Beslutning:3-årige tilladelser 

2. Øget fokus på fremkommelighed, herunder på smalle fortove samt forhold relateret til ikke-
kommercielt ophold jf. Byrums- og Trafikplan (BR den 2. februar 2023) 

Beslutning: Der skal ændres praksis for opstilling på smalle fortove, så der skal være fri passage på
minimum 0,8 m. svarende til bredden på en kørestol, bortset fra gågader og promenader, hvor det
generelle vejareal er egnet for fodgængere. 
 
3. Indføring af gebyr for opstilling af reklameskilte og vareudstillinger 
 
Beslutning: Der skal indføres et gebyr for opstilling af reklameskilte og vareudstillinger, der dækker
alle omkostninger til administration, kontrollen med overholdelse af tilladelser mv. Da

Bilag 5 - Udtræk af høringssvar



gebyrfritagelsen for reklameskilte og vareudstillinger udløber i 2024, vil der fra 1. januar 2025 og
indtil andet besluttes politisk, blive opkrævet gebyr fra virksomhederne. 
 
Her finder du de politiske beslutninger i dagsorden for Teknik- og Miljøudvalget fra mødet
den 27. maj 202, Punkt 18: 
Høring af udkast til nyt ”Administrationsgrundlag for reklameskilte og vareudstillinger” | Københavns
Kommunes hjemmeside (kk.dk)

pdfAdministrationsgrundlag for reklameskilte og vareudstillinger.pdf

HØRINGSSVAR
ID DATO INDSENDT AF ORGANISATION POSTNR BY

46 02.09.2024 Christianshavn
s Lokaludvalg

Christianshavns
Lokaludvalg

1550 Kbh V

45 02.09.2024 Nørre Kvarters
Beboerforening

1453 København

44 02.09.2024 Madeleine
Schlawitz

Vesterbro
Lokaludvalg

1669 København

43 02.09.2024 Lise 1104 København K.

42 02.09.2024 Østerbro
Lokaludvalg

2100 København Ø

41 02.09.2024 Charlotte
Stobbe

1210 København

40 02.09.2024 Bruce 1201 København

39 02.09.2024 Margaret
Hellman

1201 Copenhagen

38 01.09.2024 Mads Aarup 1204 Kbh K

37 01.09.2024 Jan uno
petersen

1208 København K

36 01.09.2024 Lasse 1210 København K

35 01.09.2024 Lotte Juul
Nielsen

1208 Kbh K

34 01.09.2024 Henrik Krabbe Islands Brygge
Handelsstandsforen
ing

2300 København S

33 31.08.2024 Jesper Klaus
Schierbeck-
Hansen

1124 København K

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-27052024/referat/punkt-18
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-27052024/referat/punkt-18
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/administrationsgrundlag_for_reklameskilte_og_vareudstillinger.pdf
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/administrationsgrundlag_for_reklameskilte_og_vareudstillinger.pdf
https://blivhoert.kk.dk/sites/blivhoert.kk.dk/files/administrationsgrundlag_for_reklameskilte_og_vareudstillinger.pdf


32 31.08.2024 Tina Andersen 1124 København K

31 31.08.2024 Jørn Sinkbæk
Jacobsen

1466 København K

30 30.08.2024 anne Bornø 1466 København k

29 30.08.2024 Lilian Sølbeck 1202 K�benhavn K

28 30.08.2024 Andersen 1104 København K.

27 30.08.2024 Mie 1104 København K

26 30.08.2024 Grønnegade
Kvarters
Beboerforening

1107 København K.

25 30.08.2024 Hanne 1204 København K

24 30.08.2024 Nørrebro
Lokaludvalg

Nørrebro
Lokaludvalg

2200 København N

23 29.08.2024 Stræderne og
Strøgets
Beboerforening

v. Lotte Juul
Nielsen, Formand

1208 Kbh K

22 29.08.2024 Indre By
Lokaludvalg

Indre By
Lokaludvalg

1550 Kbh V

21 28.08.2024 Amager Vest
Lokaludvalg

Amager Vest
Lokaludvalg

2300 Københavns S

20 28.08.2024 Tina 1760 København V

19 27.08.2024 Valby
Lokaludvalg

2500 Valby

18 27.08.2024 Nina 1700 København V

17 27.08.2024 Alex Heick Bispebjerg
Lokaludvalg

2400 København NV

16 23.08.2024 Vanløse
Lokaludvalg

2720 Vanløse

15 20.08.2024 AH 2200 KBH N

14 20.08.2024 linda fenneberg
denu

OEM Automatic
Klitso A/S

2200 København N

13 20.08.2024 Sean Coogan 2100 København Ø

12 19.08.2024 Kirstine
Johansen

2200 København N

11 19.08.2024 A. Engelund 2200 København N



10 19.08.2024 Rikke Steensig 2200 København N

9 19.08.2024 Gitte Kjær
Hansen

2200 København N

8 16.08.2024 Kai Bo
Rasmussen

1123 København

7 13.08.2024 Mette
Rasmussen

1056 København K

6 02.08.2024 Eva S. Holten 1319 København Ø

5 02.08.2024 Eva S.Holten 1319 København

4 18.07.2024 JAN JANSSEN 2200 KØBENHAVN N

3 29.06.2024 Kira 1304 København K

2 11.06.2024 HJ 1401 København K

1 10.06.2024 Peter
MUschinsky

1057 København K



Svar til: 2024-0017150 af: Christianshavns Lokaludvalg
APPLICATION DATE
2. september 2024

SVARNUMMER
46

INDSENDT AF
Christianshavns Lokaludvalg

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Christianshavns Lokaludvalg

BY
Kbh V

POSTNR.
1550

ADRESSE
Rådhuspladsen 1

HØRINGSSVAR

Se venligst det vedlagte høringssvar fra Christianshavns Lokaludvalg.

MATERIALE:
christianshavns lokaludvalg om reklameskilte og vareudstillinger.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-christianshavns-lokaludvalg


christianshavns_lokaludvalg_om_reklameskilte_og_vareudstillinger.pdf

 
 

2. september 2024 
J.nr. 2024-0296944 

 
 
Teknik- og Miljøforvaltningen 
 
 
 
Bemærkninger fra Christianshavns Lokaludvalg om administrationsgrundlaget 
for reklameskilte og vareudstillinger: 
 

1. Der skal friholdes minimum 100 cm gangareal, så barnevogne, store el-
scootere, kørestole mv. kan passere problemfrit. 
 

2. I administrationsgrundlaget skal der fastsættes en max.-størrelse på 
reklameskilte og vareudstillinger. 
 

3. I administrationsgrundlaget skal der stilles æstetiske krav til 
reklameskilte og vareudstillinger. Reklameskilte og vareudstillinger 
skal passe til omgivelserne og ikke dominere. 
 

4. I administrationsgrundlaget skal det slås fast, at tilladelsen 
til reklameskilte og vareudstillinger følger ejeren/forpagteren og ikke 
stedet. Dvs. at en ny ejer/forpagter af et givent sted vil skulle søge om 
en tilladelse. 
 

5. I administrationsgrundlaget skal der redegøres for, hvordan kommunen 
kontrollerer, at reglerne for reklameskilte og vareudstillinger 
overholdes. 
 

6. Det skal have en konsekvens at overtræde reglerne. I 
administrationsgrundlaget bør der redegøres for konsekvensen. 
 

7. Kommunens hjemmeside om reklameskilte og vareudstillinger bør 
indeholde oplysninger om de økonomiske og personalemæssige 
ressourcer, som kommunen bruger på at administrere reklameskilte og 
vareudstillinger. 
 

8. Der bør udarbejdes guidelines til de erhvervsdrivende om regler for 
facader, reklameskilte og vareudstillinger. 
 

 
Med venlig hilsen 
 
Asbjørn Kaasgaard, 
forperson i Christianshavns Lokaludvalg 



Svar til: 2024-0017150 af: Nørre Kvarters Beboerforening
APPLICATION DATE
2. september 2024

SVARNUMMER
45

INDSENDT AF
Nørre Kvarters Beboerforening

BY
København

POSTNR.
1453

ADRESSE
Skt. Peders Stræde 28

HØRINGSSVAR

Nørre Kvarters Beboerforening er glade for, at der er initiativer til bedre at styre skiltning og
vareudstilling i vores gader.
 

Vi støtter høringssvar 22, 23 og 26 - som fint harmonerer med vores holdninger til høringen.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-norre-kvarters-beboerforening


Svar til: 2024-0017150 af: Madeleine Schlawitz
APPLICATION DATE
2. september 2024

SVARNUMMER
44

INDSENDT AF
Madeleine Schlawitz

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Vesterbro Lokaludvalg

BY
København

POSTNR.
1669

ADRESSE
Flensborggade 39

HØRINGSSVAR

Som repræsentant for Alternativet i Vesterbro Lokaludvalg følger her svar på høring til adm. grundlag
af reklameskilte og vareudstillinger specifikt for Vesterbro i overordnede termer.

Gennem en årrække har forretningsdrivendes skiltning og vareudstilling haft forrang for gående
trafikanter. Det er efterhånden vanskeligt at færdes uhindret som fodgænger på Vesterbro - særlig på
hovedstrøg som Istedgade og i særdeleshed Vesterbrogade, som er 2 af de vigtigste færdselsårer
med stor andel af trafik på fortov af fodgængere, børn (både store og små) og forskellige udfordrede
befolkningsgrupper, som fx. forældre med barne- og klapvogne og folk med bevægelseshandicap af
forskellig karakter. 

Derfor vil vi gerne opfordre til at fokus er på at genetablere relationen mellem fortovstrafikanter og de
forretningsdrivende - og derudover også cyklister, som ikke kan finde parkering nogetsteds, når der
skal handles i de butikker, der fylder plads foran butik ud med surferflag, sandwichskiltning,
vareprøver og andet.

Det er også virkelig væsentligt at færdselsårer som helhed samtænkes og samadministreres, således
at vi undgår mange skilte, mange cykler og meget møblement i et sammenrend af forskellige
regelgrundlag for brug af fortov i bymiljøer. Kbh. er presset på mange måder og det gavner ingen at
pladsen bliver endnu mere trang på gader og veje.

Vi finder at 3-årige bevillinger er for lange - særlig i lyset af at overvågning af regeloverholdelse er
mangelfuld og at det er omstændelig at give sin mening til kende, såfremt man som borger møder
regelbrud som gør færdsel svær eller som generer på anden måde. 

Vi finder at passagefrirum på 0,80 m. er for lidt og vi foreslår at man øger passage til min. 1m. - dette
set i lyset af hvor store klap- og barnevogne produseres samt at passage for modsatrettet trafik i
højere grad bør muliggøres.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-madeleine-schlawitz


Vi hylder princippet om et gebyr, men savner viden om hvor højt dette tænkes og hvordan man
påtænker at sanktionere i tilfælde af regelbrud samt hvordan man påtænker i håndhæve reglerne.

 

Mvh

Madeleine Schlawitz

Vesterbro Lokaludvalg

 

 

 



Svar til: 2024-0017150 af: Lise
APPLICATION DATE
2. september 2024

SVARNUMMER
43

INDSENDT AF
Lise

BY
København K.

POSTNR.
1104

ADRESSE
Ny Adelgade 12, 1.

HØRINGSSVAR

Jeg støtter høringssvar nr. 22, 23 og 26.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-lise


Svar til: 2024-0017150 af: Østerbro Lokaludvalg
APPLICATION DATE
2. september 2024

SVARNUMMER
42

INDSENDT AF
Østerbro Lokaludvalg

BY
København Ø

POSTNR.
2100

ADRESSE
Svendborggade 5

HØRINGSSVAR

Se vedhæftede fil

MATERIALE:
oesterbro lokaludvalg - hoeringssvar vedr. administrationsgrundlag for reklameskilte og
vareudstilling.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-osterbro-lokaludvalg


oesterbro_lokaludvalg_-
_hoeringssvar_vedr._administrationsgrundlag_for_reklameskilte_og_vareudstilling.pdf

     
Sekretariatet for Østerbro Lokaludvalg 

Økonomiforvaltningen  

   

 

   

      

  

Høringssvar vedr. Administrationsgrundlag for rekla-
meskilte og vareudstillinger. 

Østerbro Lokaludvalg finder forslaget til administrationsgrundlag for 

reklameskilte og vareudstillinger for administrativt tungt. Vi foreslår 

derfor, at nedenstående grundlag bør gælde udenfor middelalderbyen: 

 

”Skilte, stativer, borde og stole mv. må opsættes efter følgende ret-

ningslinjer: 

1. Der skal på fortove altid være en lige ganglinje på mindst 0,8 m 

2. Fortove bredere end 1,5 m må maksimalt belægges 30% af bredden, 

dog således at der friholdes hele bredder af fortovsfliser 

 

Der skal ikke ansøges om opstilling, men rådgivning om regler søges 

hos den lokale erhvervsforening. 

Da ordningen ikke kræver kommunal administration, opkræves der ikke 

gebyr for opstilling. 

Borger i lokalområdet omkring en virksomhed, som opstiller på offent-

ligt fortov, kan påklage opstillingen til kommunen, som ved konstate-

ring af overtrædelse af reglerne kan pålægge et "fjernelsesgebyr" på 

1.000 kr. pr. sag.” 
 

 

Venlig hilsen 

 

 
Allan Marouf 

Forperson for Østerbro Lokaludvalg 

 

 

29. august 2024 

Sagsnr. 

2024-0290589 

 

Dokumentnr.  

2024-0290589-3 

 

Sagsbehandler 

Ellen Engsted 

 

Sekretariatet for Østerbro Lokal-

udvalg 

 

Svendborggade 5, 4. sal  

2100 København Ø 

 

EAN nummer 

5798009800497 

 



Svar til: 2024-0017150 af: Charlotte Stobbe
APPLICATION DATE
2. september 2024

SVARNUMMER
41

INDSENDT AF
Charlotte Stobbe

BY
København

POSTNR.
1210

ADRESSE
Knabrostræde 15, 3.tv

HØRINGSSVAR

Jeg har flere gange “givet et praj” vedr. Kompanistræde 7, hvor en ny butik med salg af souvenirs til
turister er kommet til .Udstillingen spærrer fortovet  og store parasoller skjuler 1. Sals vinduer til gene
for frisøren der. Der tilbydes iøvrigt opmagasinering af kufferter.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-charlotte-stobbe


Svar til: 2024-0017150 af: Bruce
APPLICATION DATE
2. september 2024

SVARNUMMER
40

INDSENDT AF
Bruce

BY
København

POSTNR.
1201

ADRESSE
Læderstræde 30

HØRINGSSVAR

Jeg støtter høringssvar 22 og 23. Fortovet er folkets eje og skal ikke opgives til fordel for butikkerne.
Fremkommelighed kræver mindst en meter.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-bruce


Svar til: 2024-0017150 af: Margaret Hellman
APPLICATION DATE
2. september 2024

SVARNUMMER
39

INDSENDT AF
Margaret Hellman

BY
Copenhagen

POSTNR.
1201

ADRESSE
Laederstraede 30, 1. sal

HØRINGSSVAR

Jeg støtter høringssvar 22 og 23. Butikkernes varer og skilte fylder for meget i øjeblikket. Vi kan ikke
kommer frem. Vores by bliver grim at se på.

 

 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-margaret-hellman


Svar til: 2024-0017150 af: Mads Aarup
APPLICATION DATE
1. september 2024

SVARNUMMER
38

INDSENDT AF
Mads Aarup

BY
Kbh K

POSTNR.
1204

ADRESSE
Magstræde 11

HØRINGSSVAR

Jeg støtter høringssvar 22, 23, 26 som alle er skrevet med stor indsigt i den by, vi skal passe særdeles
godt for ikke at drukne i discountinventar. Yderligere skal der fokus på de mane skilte og varer, som
opstilles helt uden tilladelse. Kommunen skal forpligtes til at vedligeholde Københavnerkortet, så alle
tilladelser til skilte, varer, udeservering er let tilgængelige for borgere - ikke mindst brugere af Giv-et-
Praj. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-mads-aarup


Svar til: 2024-0017150 af: Jan uno petersen
APPLICATION DATE
1. september 2024

SVARNUMMER
37

INDSENDT AF
Jan uno petersen

BY
København K

POSTNR.
1208

ADRESSE
Kompagnistræde 24,2

HØRINGSSVAR

Jeg støtter høringssvar nr 22 og 23.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-jan-uno-petersen


Svar til: 2024-0017150 af: Lasse
APPLICATION DATE
1. september 2024

SVARNUMMER
36

INDSENDT AF
Lasse

BY
København K

POSTNR.
1210

ADRESSE
Knabrostræde 15, 2. th.

HØRINGSSVAR

Jeg støtter høringssvar 22

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-lasse


Svar til: 2024-0017150 af: Lotte Juul Nielsen
APPLICATION DATE
1. september 2024

SVARNUMMER
35

INDSENDT AF
Lotte Juul Nielsen

BY
Kbh K

POSTNR.
1208

ADRESSE
Kompagnistræde 37

HØRINGSSVAR

Jeg støtter høringssvar nr 22 og 23

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-lotte-juul-nielsen


Svar til: 2024-0017150 af: Henrik Krabbe
APPLICATION DATE
1. september 2024

SVARNUMMER
34

INDSENDT AF
Henrik Krabbe

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Islands Brygge Handelsstandsforening

BY
København S

POSTNR.
2300

ADRESSE
Islands brygge

HØRINGSSVAR
her er kommentarer fra Islands Brygge Handelsstandsforening:
 
1) vi synes generelt at begrænsninger samt brugerbetaling i fbm
reklameskilte/vareudstillinger er en dårlig ide. 
Årsagen er:
 
a) det er det der skaber liv i byen og hjælper kunder og turister med at orientere sig
omkring de tilbud som byen har.
b) vi oplever ikke at der har været problemer med gå trafikken i fbm skiltning.
c) vi har ikke modtaget nogen klager eller lignende i denne forbindelse.
 
 
2) hvis man alligevel overvejer dette samt brugerbetaling, så foreslår vi at denne idet
mindste gøres pr månedsbasis hvor man bruger disse skilte/udstillinger.
Årsagen er:
 
a) mange butikker har kun sæson åbent og derfor er det ikke fair hvis de skal betale for
12 måneder.
b) mange butikker starter op i løbet af et år og starter man i december  vs januar bør
udgiften prorateres rimeligt.
 
 
vi står selvfølgelig til rådighed med yderligere kommentarer samt uddybninger.
 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-henrik-krabbe


 
mvh 
 
Henrik Krabbe
Formand, Islands Brygge Handelsstandsforening.
60524644



Svar til: 2024-0017150 af: Jesper Klaus Schierbeck-Hansen
APPLICATION DATE
31. august 2024

SVARNUMMER
33

INDSENDT AF
Jesper Klaus Schierbeck-Hansen

BY
København K

POSTNR.
1124

ADRESSE
Åbenrå 16, 3tv

HØRINGSSVAR

Jeg støtter høringsforslag 22 og 23.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-jesper-klaus-schierbeck-hansen


Svar til: 2024-0017150 af: Tina Andersen
APPLICATION DATE
31. august 2024

SVARNUMMER
32

INDSENDT AF
Tina Andersen

BY
København K

POSTNR.
1124

ADRESSE
Åbenrå 16, 3. Tv

HØRINGSSVAR

Jeg støtter høringssvar 22 og 23 - vigtigt at byen ikke kommer til at ligne et tivoli og at man øger
fremkommeligheden i byen på de smalle fortov.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-tina-andersen


Svar til: 2024-0017150 af: Jørn Sinkbæk Jacobsen
APPLICATION DATE
31. august 2024

SVARNUMMER
31

INDSENDT AF
Jørn Sinkbæk Jacobsen

BY
København K

POSTNR.
1466

ADRESSE
Rådhusstræde 4B, 3.th

HØRINGSSVAR

Jeg støtter Strædets og Strøgets Beboerforenings  høringssvar 23

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-jorn-sinkbaek-jacobsen


Svar til: 2024-0017150 af: anne Bornø
APPLICATION DATE
30. august 2024

SVARNUMMER
30

INDSENDT AF
anne Bornø

BY
København k

POSTNR.
1466

ADRESSE
Rådhusstræde 7

HØRINGSSVAR

Jeg støtter Strædets og Strøgets Beboerforenings  høringssvar 23

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-anne-borno


Svar til: 2024-0017150 af: Lilian Sølbeck
APPLICATION DATE
30. august 2024

SVARNUMMER
29

INDSENDT AF
Lilian Sølbeck

BY
K�benhavn K

POSTNR.
1202

ADRESSE
Gammel Strand 52, 1202 København K

HØRINGSSVAR

Jeg støtter Strædets og Strøgets Beboerforenings  høringssvar 23

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-lilian-solbeck


Svar til: 2024-0017150 af: Andersen
APPLICATION DATE
30. august 2024

SVARNUMMER
28

INDSENDT AF
Andersen

BY
København K.

POSTNR.
1104

ADRESSE
Ny Adelgade 12, 1.

HØRINGSSVAR

Vi støtter høringssvar nr. 26.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-andersen


Svar til: 2024-0017150 af: Mie
APPLICATION DATE
30. august 2024

SVARNUMMER
27

INDSENDT AF
Mie

BY
København K

POSTNR.
1104

ADRESSE
Ny Adelgade 8

HØRINGSSVAR

Jeg støtter høringssvar nr. 23 og 26

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-mie


Svar til: 2024-0017150 af: Grønnegade Kvarters
Beboerforening
APPLICATION DATE
30. august 2024

SVARNUMMER
26

INDSENDT AF
Grønnegade Kvarters Beboerforening

BY
København K.

POSTNR.
1107

ADRESSE
Grønnegade

HØRINGSSVAR

Se vedhæftede. Vi støtter ydermere høringssvar nr. 22 og 23.

MATERIALE:
groennegade kvarters beboerforening vedr. hoering skiltvareuds.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-gronnegade-kvarters-beboerforening
https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-gronnegade-kvarters-beboerforening


groennegade_kvarters_beboerforening_vedr._hoering_skiltvareuds.pdf

Et ophør af "Det Vilde Vesten"
Tak til Københavns Kommune for at sætte fokus på ufremkommeligheden i Indre By ved et
nyt udkast til Administrationsgrundlag mht. regler og krav for vareudstillinger og skilte. Vi
håber, at denne udgave i så fald vil resultere i et ophør af ”Det Vilde Vesten” og tivolisering af
Indre By.
 
Manglende konsekvens?
Vi hører ofte fra beboere i vores kvarter i Middelalderbyen, som undrer sig over de
manglende konsekvenser over for erhvervsdrivende, der bevidst overtræder de nuværende
retningslinjer. 

Beboere har bl.a. anmeldt: Et kæmpe banner på en butiksfacade, et 5 meter langt neonskilt i
pink i 1. sals højde, hvor lyset var til stor gene for alle omkringboende. Mere end 15
anmeldelser af en butik, hvis skilt dagligt var til gene. Kulørte og blinkende pærer på
barfacader, 4-5 forskellige skiltetyper ved butikker, bevægelige og belyste reklameskilte i
vinduer, reklameparasoller, neon reklameskilte (både som skilte og som skrift) og blændede
vinduer, der benyttes til neonoplyste reklamer.
Dertil kommer ulovligt placeret blomsterkummer, borde, stole og bænke ved
udeserveringer.

Nogle overtrædelser bliver løst, andre ikke og nogle har beboerne helt opgivet at fortsætte
med at anmelde. Ved gentagne overtrædelser indleder kommunen ofte en dialog med den
erhvervsdrivende – uden den erhvervsdrivende retter op – eller der bliver kortvarigt rettet op
for blot at gentage overtrædelsen gang på gang. 

Klare konsekvenser
Der bør naturligvis være en konsekvens for overtrædelser, hvorfor det er bydende
nødvendigt, at der indføres klare regler for inddragelse af vareudstilling / skilte, hvis der sker
overtrædelser i løbet af de 3 år. Fx bøde ved 1. og 2. overtrædelse og inddragelse ved 3.
overtrædelse. Herefter kan der ansøges igen, når den 3-årige periode udløber, og
kommunen undgår dermed uendelige og ofte nytteløse dialoger med de erhvervsdrivende.
 

Tilsynsniveau: Bør hæves fra 10 % til min. 15 %.
Københavnerkortet: Bør altid være opdateret

Gebyr
Vi bakker op om et gebyr, som bør resultere i flere ressourcer til øget tilsyn i kommunen.

Kommentarer fra Grønnegade Kvarters Beboerforening vedr. høring om
nyt Administrationsgrundlag for reklameskilte og vareudstillinger



groennegade_kvarters_beboerforening_vedr._hoering_skiltvareuds.pdf

Indfør særlige krav for Middelalderbyen
I selve centrum af København - midt i den smukke "Middelalderby", hvor bevaringsværdige
og historiske bygninger ligger side om side, hvor gader og stræder er smalle, hvor husenes
facader er unikke, og hvor atmosfæren (undtagelsen er dog i nattelivszonerne!) er helt
særlig, bør der indføres separate retningslinjer:

Kommunen skal udstikke en designmanual samt efterkomme de klare retningslinjer for
det æstetiske udtryk
Ingen skilte må ophænges direkte på æstetiske/historiske/arkitektoniske facader (dvs.
bevaringsværdige facader eller facader med særlige kendetegn)
Min. 1 meters fri passage på fortove
Erhvervsdrivende må have ét skilt hængende ud fra facaden og et skilt langs facaden
Vareudstillinger og skilte bør have maksimal størrelse
Skiltning må ikke være oplyst, bevægelig eller i neon
Cykler, ladcykler og lign. må ikke benyttes som vareudstilling eller "skiltning" på fortov
eller på gadeplan
Erhvervsdrivende må ikke inddrage gadeniveauet til kommercielt salg

I nuværende retningslinjer for skilte og reklamer i København står der sort på hvidt: 
“Store dele af de historiske bydele, middelalderbyen, Christianshavn og
Frederiksstaden er visuelt sårbare. Her skal skilte og reklamer indpasses med stor
respekt for de historiske og arkitektoniske værdier. I en række byrum og kvarterer er
mulighederne for reklamering derfor meget begrænsede.”

Disse retningslinjer er der tydeligvis ingen, der overholder.

Trængslen i Middelalderbyen
Vi er opmærksomme på, at kommunens Byrums- og trafikplan for udvidelse af fortove,
begrønning (hvor det er muligt) snart igangsættes. Vi vil derfor endnu engang gøre
kommunen opmærksom på, at byrumsplanen oprindeligt er udtænkt med rolige og grønne
områder/gader og for bedre fremkommelighed for øje. Det vil ikke klæde kommunen at
tilsidesætte dette til fordel for mere udeservering og kommercielt salg.

Det vil kun resultere i mere trængsel, støj, tivolisering samt en betydelig forværring af
fremkommeligheden i byen.

Med venlig hilsen
Grønnegade Kvarters Beboerforening



Svar til: 2024-0017150 af: Hanne
APPLICATION DATE
30. august 2024

SVARNUMMER
25

INDSENDT AF
Hanne

BY
København K

POSTNR.
1204

ADRESSE
Magstræde

HØRINGSSVAR

Jeg støtter høringssvar nr 22 og 23. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-hanne


Svar til: 2024-0017150 af: Nørrebro Lokaludvalg
APPLICATION DATE
30. august 2024

SVARNUMMER
24

INDSENDT AF
Nørrebro Lokaludvalg

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Nørrebro Lokaludvalg

BY
København N

POSTNR.
2200

ADRESSE
Nørrebrogade 208

HØRINGSSVAR

Se vedhæftede høringssvar. 

MATERIALE:
hoeringssvar fra noerrebro lokaludvalg vedr. hoering af administrationsgrundlag for reklameskilte og
vareudstillinger.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-norrebro-lokaludvalg


hoeringssvar_fra_noerrebro_lokaludvalg_vedr._hoering_af_administrationsgrundlag_for_reklameskilte_
og_vareudstillinger.pdf

     
Sekretariatet for Nørrebro Lokaludvalg 
Økonomiforvaltningen  

   
 
   
      

  

Høringssvar fra Nørrebro Lokaludvalg vedr. høring af 
administrationsgrundlag for reklameskilte og 
vareudstillinger 
Nørrebro Lokaludvalg synes at det er positivt med fokus på 
fremkommelighed, da det nogen steder er et stort problem for f.eks. 
kørestole at komme frem. Man bør dog sikre at tvillingebarnevogne 
også kan komme frem. 

Det er også godt, at der stadig vil være mulighed for at opstille 
reklameskilte og vareudstillinger, da det er med til at give Nørrebro liv 
og kant.  
Nørrebro Lokaludvalg har hørt borgerne på Facebook om deres 
holdninger til forslaget og borgerne mener også, at det er vigtigt med 
fokus på fremkommelighed og at reklameskilte og vareudstillinger er 
med til at give Nørrebro liv og kant.  
 
Venlig hilsen 
Mogens Petersen 
Forperson for Nørrebro Lokaludvalg 
 

30. august 2024 

Sagsnr. 
2024-0303746 
 
Dokumentnr. 
2024-0303746-1 
 
Sagsbehandler 
Andreas Juhl-Rhode 

 
Sekretariatet for Nørrebro 
Lokaludvalg 
 
Nørrebrogade 208 
2200 København N 
 
EAN nummer 
5798009800466 
 



Svar til: 2024-0017150 af: Stræderne og Strøgets
Beboerforening
APPLICATION DATE
29. august 2024

SVARNUMMER
23

INDSENDT AF
Stræderne og Strøgets Beboerforening

VIRKSOMHED / ORGANISATION
v. Lotte Juul Nielsen, Formand

BY
Kbh K

POSTNR.
1208

ADRESSE
Kompagnistræde 37

HØRINGSSVAR

Se vedhæftede. Vi støtter også høringssvar nr 22

MATERIALE:
hoeringssvar om reklameskilte og vareudstilling.pdf
souvenierbutik straedet.jpg
souvenirbutik straedet2.jpg

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-straederne-og-strogets-beboerforening
https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-straederne-og-strogets-beboerforening


hoeringssvar_om_reklameskilte_og_vareudstilling.pdf

	

	

	

Stræderne	og	Strøgets	Høringssvar	til	høring	om	reklameskilte	og	

vareudstillinger	

Stræderne	og	Strøgets	Beboerforening	mener,	at	administrationsgrundlaget	for	

butikkers	reklameskilte	og	vareudstillinger	skal	flugte	med	

administrationsgrundlaget	for	udeservering	og	bakker	derfor	op	om	de	tre	punkter	i	

udkastet	(3.	årige	bevillinger,	øget	fokus	på	fremkommelighed	og	gebyrer).		

Vi	har	dog	følgende	kommentarer:	

Øget	fremkommelighed:		

Vi	mener	ikke,	at	de	foreslåede	0,80	cm	er	tilstrækkeligt	,	og	at	der	skal	friholdes	

minimum	100	cm	gangareal,	så	barnevogne,	store	el-scootere,	kørestole	mv.	kan	

passere	problemfrit.	Mange	af	de	smalle	fortove	i	Middelalderbyen	har	hældende	

belægning	mod	vejbanen,	hvilket	yderligere	understreger	at	0.80	cm	ikke	er	

tilstrækkeligt	

Krav	til	æstetik:	

I	administrationsgrundlaget	skal	der	stilles	æstetiske	krav	til	reklameskilte	og	

vareudstillinger.	Reklameskilte	og	vareudstillinger	skal	passe	til	omgivelserne	og	

ikke	dominere.	Der	skal	sættes	en	max	størrelse	for	reklameskilte	og	

vareudstillinger,	reklameskilte	og	vareudstillinger	skal	ikke	indeholde	blinkende	

neonlys.	I	Middelalderbyen	skal	der	stilles	særligt	skærpede	krav	til	æstetikken.		

Vi	oplever	i	øjeblikket,	at	arten	af	butikker	ændres	hastigt,	så	fx	små	
kunsthåndværkere,	blomsterbutikker	og	almindeligt	handlende	forsvinder	og	

erstattes	med	butikker	henvendt	til	turister.	Fx	har	Strædet	indenfor	kort	tid	fået	to	

souvenirbutikker,	som	begge	har	meget	dominerende	–	og	ikke	særligt	æstetiske	–	

vareudstillinger	(se	billeder).		

Vi	oplever,	hvordan	kommunens	manglende	krav	til	æstetik	for	erhvervsdrivendes	

inventar	med	meget	stor	fart	er	i	gang	med	at	”tivolisere”	og	tarveliggøre	
Middelalderbyen.	I	øjeblikket	udskiftes	meget	cafemøblement	fx	med	såkaldte	

”berlinerborde	og	bænke”,	som	nok	passer	til	festivaller,	men	under	ingen	

omstændighed	bør	anvendes	i	Middelalderbyen.	
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Vi	foreslår,	at	kommunen	involverer	den	netop	tiltrådte	stadsarkitekt	i	at	udarbejde	

en	plan	for,	hvorledes	man	kan	stille	differentierede	krav	til	æstetikken	i	byen.	Man	

kan	lade	sig	inspirere	af	skiltning	i	fx	Jægersborggade	og	i	området	omkring	

Marmorkirken,	hvor	det	lykkedes	at	få	selv	7Eleven	til	at	opsætte	skiltning	

passende	til	omgivelserne.	

Skrækeksemplet	på	tarveliggørelse	er	som	bekendt	”den	billige	ende	af	Strøget”,	

som	forvaltning	(og	private)	nu	er	i	gang	med	at	forsøge	at	rette	op	på,	hvilket	er	en	

meget	økonomisk	tung	og	vanskelig	opgave.		

Gebyrer:	

Kommunens	hjemmeside	om	reklameskilte	og	vareudstillinger	bør	indeholde	

oplysninger	om	de	økonomiske	og	personalemæssige	ressourcer,	som	kommunen	

bruger	på	at	administrere	reklameskilte	og	vareudstillinger.	

Det	ville	være	ønskværdigt,	hvis	man	kunne	indføre	et	differentieret	gebyr,	således	

at	handlende,	der	især	henvender	sig	til	beboere,	får	et	lavere	gebyr,	end	butikker	

der	henvender	sig	til	turister.	Butikker,	der	henvender	sig	til	turister,	skyder	op	i	

meget	hastigt	tempo	i	Middelalderbyen,	så	hvis	vi	ikke	ønsker	at	ende	som	rene	

turistbyer	tømt	for	beboere,	er	det	nødvendigt	at	kommunen	aktivt	tilgodeser	dem		

og	tager	alle	midler	i	brug	for	at	bevare	almindelige	”hverdagsbutikker”.	

Håndhævelse:	

I	administrationsgrundlaget	skal	der	redegøres	for,	hvordan	kommunen	

kontrollerer,	at	reglerne	for	reklameskilte	og	vareudstillinger	overholdes.	

Håndhævelsen	har	indtil	dato	været	meget	mangelfuld,	og	vi	ser	frem	til,	at	en	

betydelig	opgradering	af	indsatsen,	vil	forbedre	tilstandene.	Vi	foreslår	bl.a.:	

- De	medarbejdere,	der	skal	håndhæve	reglerne	skal	meget	jævnlig	og	

systematisk(fx	ugentligt)	gennemgå		gaderne	og	selv	reagere	på	

overtrædelser	(og	ikke	kun	reagere	på	henvendelse	fra	borgerne).	

Efterfølgende	skal	tilsynet	følge	op,	det	er	ikke	tilstrækkeligt,	at	

erhvervsdrivende	selv	siger,	at	der	er	rettet	op.			

- Tilsynet	skal	dagligt	følge	op	på	Giv	Et	Praj	funktionen,	som	er	borgerens	
mulighed	for	anmeldelse,	og	udføre	tilsyn.		

- Tilsyn	skal	også	udføres	i	aften-	og	nattetimer	(for	ikke	nedtaget	udstyr)	

- Manglende	overholdelse	af	tilladelser	bør	straffes	med	gebyrer	for	ekstra	

tilsyn.		Fx	gebyrer	som	dækker	udgiften	til	ekstra	tilsyn	+	50	pct.	

- Hvis	vilkårene	for	tilladelsen	ikke	overholdes	skal	tilladelsen	inddrages,	fx	efter	

tre	advarsler.	
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Tilladelse	skal	følge	virksomheden:	

I	administrationsgrundlaget	skal	det	slås	fast,	at	tilladelsen	til	reklameskilte	og	

vareudstillinger	følger	virksomheden	og	ikke	stedet.	Dvs.	at	en	ny	ejer	af	et	givent	

sted	vil	skulle	søge	om	en	tilladelse.	

	



souvenierbutik_straedet.jpg



souvenirbutik_straedet2.jpg



Svar til: 2024-0017150 af: Indre By Lokaludvalg
APPLICATION DATE
29. august 2024

SVARNUMMER
22

INDSENDT AF
Indre By Lokaludvalg

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Indre By Lokaludvalg

BY
Kbh V

POSTNR.
1550

ADRESSE
Rådhuspladsen 1

HØRINGSSVAR

Se det vedhæftede høringssvar fra Indre By Lokaludvalg.

MATERIALE:
indre by lokaludvalg om reklameskilte og vareudstillinger.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-indre-lokaludvalg


indre_by_lokaludvalg_om_reklameskilte_og_vareudstillinger.pdf

 

 

29. august 2024 
J.nr. 2024-0281406 

 
 
Teknik- og Miljøforvaltningen 
 
 
 
Bemærkninger fra Indre By Lokaludvalg om administrationsgrundlaget 
for reklameskilte og vareudstillinger: 
 

1. Der skal friholdes minimum 100 cm gangareal, så barnevogne, 
store el-scootere, kørestole mv. kan passere problemfrit. 
 

2. I administrationsgrundlaget skal der fastsættes en max.-størrelse på 
reklameskilte og vareudstillinger. 

 
3. I administrationsgrundlaget skal der stilles æstetiske krav til 

reklameskilte og vareudstillinger. Reklameskilte og 
vareudstillinger skal passe til omgivelserne og ikke dominere. 
 

4. Der bør være et forbud mod blinkende lys i reklameskilte, 
vareudstillinger mv., som kan forveksles med et lyssignal eller et 
udrykningslys. 

 
5. I administrationsgrundlaget skal det slås fast, at tilladelsen til 

reklameskilte og vareudstillinger følger virksomheden og ikke 
stedet. Dvs. at en ny ejer af et givent sted vil skulle søge om en 
tilladelse. 

 
6. I administrationsgrundlaget skal der redegøres for, hvordan 

kommunen kontrollerer, at reglerne for reklameskilte og 
vareudstillinger overholdes. 

 
7. Det skal have en konsekvens at overtræde reglerne. I 

administrationsgrundlaget bør der redegøres for konsekvensen. 
 

8. Er der noget til hinder for at indføre en "Three strikes and you 
are out"-regel?  - Dvs., om der er noget til hinder for, at kommunen 
trækker en tilladelse til reklameskilte og vareudstillinger tilbage, 
hvis en erhvervsdrivende efter tre advarsler fortsat ikke overholder 
reglerne. 

 
9. Der bør udarbejdes guidelines til de erhvervsdrivende om regler 

for facader, reklameskilte og vareudstillinger. 
 



indre_by_lokaludvalg_om_reklameskilte_og_vareudstillinger.pdf
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10. Kommunens hjemmeside om reklameskilte og vareudstillinger bør 
indeholde oplysninger om de økonomiske og personalemæssige 
ressourcer, som kommunen bruger på at administrere reklameskilte 
og vareudstillinger. 
 

11. Overholdes reglerne for facader, reklameskilte og vareudstillinger 
ved indgangen fra Rådhuspladsen til Frederiksberggade? 

 
 
Med venlig hilsen 
 
Bent Lohmann, 
forperson i Indre By Lokaludvalg 



Svar til: 2024-0017150 af: Amager Vest Lokaludvalg
APPLICATION DATE
28. august 2024

SVARNUMMER
21

INDSENDT AF
Amager Vest Lokaludvalg

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Amager Vest Lokaludvalg

BY
Københavns S

POSTNR.
2300

ADRESSE
Sundholmsvej 8

HØRINGSSVAR

Amager vest Lokaludvalg har ingen bemærkninger til forslaget.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-amager-vest-lokaludvalg


Svar til: 2024-0017150 af: Tina
APPLICATION DATE
28. august 2024

SVARNUMMER
20

INDSENDT AF
Tina

BY
København V

POSTNR.
1760

ADRESSE
Ny Carlsberg Vej 28

HØRINGSSVAR

Synes godt man må tænke på de erhvervsdrivende, de lever af at trække kunder til. Udstilling af
skilte, blomster og andet, synes jeg egentlig giver liv til byen. Tomme lokaler fordi det bliver for svært
at drive sin forretning, og tomme fortorv synes jeg ikke er at foretrække. Stemning i byen, er liv,
butikker, skilte, blomster osv. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-tina


Svar til: 2024-0017150 af: Valby Lokaludvalg
APPLICATION DATE
27. august 2024

SVARNUMMER
19

INDSENDT AF
Valby Lokaludvalg

BY
Valby

POSTNR.
2500

ADRESSE
Valgårdsvej 8

HØRINGSSVAR

Valby Lokaludvalgs høringssvar vedhæftet 

MATERIALE:
valby lokaludvalg svar paa administrationsgrundlag for reklameskilte og vareudstillinger .pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-valby-lokaludvalg


valby_lokaludvalg_svar_paa_administrationsgrundlag_for_reklameskilte_og_vareudstillinger_.pdf

     
Sekretariatet for Valby Lokaludvalg 
Økonomiforvaltningen  

   

 

   

      

  

Valby Lokaludvalg svar på administrationsgrundlag for 
reklameskilte og vareudstillinger  

 

Valby Lokaludvalg har modtaget høringen om administrationsgrundlag 

for reklameskilte og vareudstillinger. Høringen er drøftet i udvalget for 

Byudvikling & Trafik tirsdag den 25. juni.  

 

Valby Lokaludvalg finder forslaget til nye regler udmærket.  

 

Udvalget finder det også relevant at håndhæve de nye regler i forhold til 

allerede opsatte lysende reklameskilte i byrummet. 

 

Venlig hilsen 

Michael Fjeldsøe  

Forperson Valby Lokaludvalg  

 

 

12. august 2024 

Sagsnr. 

2024-0283010 

 

Dokumentnr.  

2024-0283010-1 

 

Sagsbehandler 

Katrine Clausager Rich 

 

Sekretariatet for Valby Lokalud-

valg 

 

Valgårdsvej 8 

2500 Valby 

 

EAN nummer 

5798009800480 

 



Svar til: 2024-0017150 af: Nina
APPLICATION DATE
27. august 2024

SVARNUMMER
18

INDSENDT AF
Nina

BY
København V

POSTNR.
1700

ADRESSE
Halmtorvet 28 5tv

HØRINGSSVAR
Jeg oplever oftere at reklameskilte, tøjstativer, café stole og borde samt cykler og cykelstativer fylder
på fortovet således at fremkommeligheden for kørestolsbrugere, synshandicappede og andre
fodgængere bliver begrænset. Dermed hindres disse personer i sin frie bevægelighed, som de må
undvære, for at butikker og restaurationer samt cyklister kan nyde godt af deres frihed til at fylde i
gadebilledet. Så jeg stemmer for frie fortov uden hindringer.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-nina


Svar til: 2024-0017150 af: Alex Heick
APPLICATION DATE
27. august 2024

SVARNUMMER
17

INDSENDT AF
Alex Heick

VIRKSOMHED / ORGANISATION
Bispebjerg Lokaludvalg

BY
København NV

POSTNR.
2400

ADRESSE
Rentemestervej 76, 2. sal

HØRINGSSVAR

SE VEDHÆFTEDE FIL

MATERIALE:
hoeringssvar administ. reklame og vareudstilling. bispebjerg lokaludvalg.pdf

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-alex-heick


hoeringssvar_administ._reklame_og_vareudstilling._bispebjerg_lokaludvalg.pdf

  

Bispebjerg Lokaludvalg 

 

 

 

 

 

Til Teknik- og Miljøforvaltningen 

 

Høringssvar: administrationsgrundlag for reklameskilte og 

vareudstillinger 

 

Bispebjerg Lokaludvalg takker for muligheden for at kommentere på denne høring. 

Høringen har været sendt til ”Netværk Nordvest” som er en samling af erhvervsdrivende, men der 

er ikke indkommet bemærkninger herfra. Herudover har høringen ligget på facebook, hvor der er 

kommet en del bemærkninger fra borgere. Høringssvaret er desuiden drøftet i et underudvalg i 

lokaludvalget og på et lokaludvalgsmøde. 

 

Generelle bemærkninger 

Lokaludvalget bifalder, at der er tydelige retningslinjer for, hvordan fortove med mere må 

indrettes til reklameskilte og varudstillinger. 

Det står i administrationsgrundlaget, at reklameskilte m.v. skal tages ind, når butikken er lukket. 

Helt generelt er det en regel, som ikke overholdes – vareudstillinger fjernes selvfølgelig, ligesom 

mindre skilte muligvis også fjernes. Men man ser ofte i bybilledet, at større skilte, store 

potteplanter eller andet, som tilhører butikkerne, bliver stående natten over. Og det er nok ganske 

naturligt. Måske man skal overveje, om denne regel egentlig er nødvendig. Det vigtigste spørgsmål 

er, om de pågældende ting står i vejen for fremkommelighed for gående. 

 

Fremkommelighed 

Lokaludvalgets fokus i denne høring er primært fremkommelighed. Vi er derfor enige i, at der SKAL 

være fri passage, så en barnevogn eller en kørestol kan passere på fortovet. Det er desværre 

noget, som ofte er et problem. Særligt på Frederikssundsvej, hvor den største koncentration af 

butikker er i vores bydel. De kommentarer som er indkommet via facebook, handler netop om 

samme problematik på Frederikssundsvej.  

I år 2017 gennemførte lokaludvalget i samarbejde med en kørestolsbruger en vandring på 

Frederikssundsvej for at se på udfordringerne. Der blev fundet rigtigt mange udfordringer, og det 

hele blev dokumenteret i en rapport, som blev sendt til forvaltningen og borgmesteren. Desværre 

førte det ikke til nogle forandringer. 

 

Gebyr for reklameskilte 

Kommunen foreslår, at der indføres et gebyr for opsætning af reklamestilte, som kan dække alle 

omkostninger til administration, kontrol med mere. 

Umiddelbart lyder det genialt. I praksis har vi svært ved at se det ske. En kontrolinstans er 

essentiel, for at det fungerer. Men det forudsætter, at en person kommer på de samme veje – ikke 

bare en gang om året – men måske hver måned. I praksis en rigtigt dyr indsats!  

Det er på den anden side svært at forestille sig, at en lille enmands virksomhed, som kun lige kan få 

forretningen til at køre rundt, skal betale et stort gebyr for skiltning. 

Der bør derfor nok tænkes i, at administrationsgebyret ikke kan bære udgifterne, samt at der skal 

findes måder, hvorpå man forsøger at nå ud til de erhvervsdrivende med gældende regler, det 

kunne være via e-boks, bus-reklamer eller lignende. 

 

Lokaludvalget står til rådighed for uddybning af nærværende høringssvar samt at vi kan eftersende 

den tilgængelighedsrapport, som blev udarbejdet i 2017. 

 

Med venlig hilsen 

 
Alex Heick 

Formand for Bispebjerg Lokaludvalg 

16. august 2024 

 

 

 

 

 



Svar til: 2024-0017150 af: Vanløse Lokaludvalg
APPLICATION DATE
23. august 2024

SVARNUMMER
16

INDSENDT AF
Vanløse Lokaludvalg

BY
Vanløse

POSTNR.
2720

ADRESSE
Frode Jakobsens Plads 4, 1. sal

HØRINGSSVAR

Høringssvar vedr. administrationsgrundlag for reklameskilte og
vareudstillinger

Vanløse Lokaludvalg har drøftet og behandlet høring vedr. administrationsgrundlag for reklameskilte
og vareudstillinger i møde den 22. august 2024.

Vanløse Lokaludvalg har i sin bydelsplan fokus på, at vi ønsker et stærkt og levende erhvervsliv med
et varieret butiksliv i en blanding af store og små forretninger, hyggelige cafeer og restauranter, der
er tilgængelige for alle i bydelen. 

Vanløses butiksliv er primært koncentreret omkring bymidten og de to handelsstrøg - Jernbane Allé og
Godthåbsvej, samt spredte forretninger langs Ålekistevej og Jyllingevej/Sallingvej. 

 Vanløse Lokaludvalg mener på den baggrund, at der ikke bør genindføres gebyr for opstilling af
reklameskilte og/eller mindre vareudstillinger svarende til f.eks. et A-skilt for de mange mindre
erhvervsdrivende/butikker.

Lokaludvalget finder det unødvendigt med indførsel af ekstra omkostninger for de mange små
butikker og øget kommunal administration.

Vanløse Lokaludvalg er dog enig i, at det er vigtigt at skiltning og vareudstillinger placeres så der
sikres tilstrækkelig plads til at forbipasserende kan komme forbi og tages hensyn til tilgængeligheden
for personer med funktionsnedsættelser.

Venlig hilsen

Jan Lindboe
Forperson for Vanløse Lokaludvalg

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-vanlose-lokaludvalg


MATERIALE:
hoeringssvar vedr administrationsgrundlag reklameskilte og vareudstillinger 220824.pdf



hoeringssvar_vedr_administrationsgrundlag_reklameskilte_og_vareudstillinger_220824.pdf

     
Sekretariatet for Vanløse Lokaludvalg 

Økonomiforvaltningen  

   

  

Høringssvar vedr. administrationsgrundlag for 
reklameskilte og vareudstillinger 

 

Vanløse Lokaludvalg har drøftet og behandlet høring vedr. 
administrationsgrundlag for reklameskilte og vareudstillinger 
i møde den 22. august 2024. 
 
Vanløse Lokaludvalg har i sin bydelsplan fokus på, at vi ønsker 
et stærkt og levende erhvervsliv med et varieret butiksliv i en 
blanding af store og små forretninger, hyggelige cafeer og 
restauranter, der er tilgængelige for alle i bydelen.  
 
Vanløses butiksliv er primært koncentreret omkring bymidten 
og de to handelsstrøg - Jernbane Allé og Godthåbsvej, samt 
spredte forretninger langs Ålekistevej og 
Jyllingevej/Sallingvej.  
 
Vanløse Lokaludvalg mener på den baggrund, at der ikke bør 
genindføres gebyr for opstilling af reklameskilte og/eller 
mindre vareudstillinger svarende til f.eks. et A-skilt for de 
mange mindre erhvervsdrivende/butikker.  
Lokaludvalget finder det unødvendigt med indførsel af ekstra 
omkostninger for de mange små butikker og øget kommunal 
administration. 
 
Vanløse Lokaludvalg er dog enig i, at det er vigtigt at skiltning 
og vareudstillinger placeres så der sikres tilstrækkelig plads til 
at forbipasserende kan komme forbi og tages hensyn til 
tilgængeligheden for personer med funktionsnedsættelser. 
 
 
Venlig hilsen 
 
Jan Lindboe 
Forperson for Vanløse Lokaludvalg 
 

22. august 2024 

Sagsnr. 

2024-0243088 

 

Dokumentnr.  

2024-0243088-3 

 

Sagsbehandler 

Anne Christine Dahl-Hansen 

 
Sekretariatet for Vanløse 

Lokaludvalg 

 

Frode Jakobsens Plads 4  

2720 Vanløse 

 

EAN nummer 

5798009800435 

 

www.vanloeselokaludvalg.kk.dk  

 

https://www.vanloeselokaludvalg.kk.dk/


Svar til: 2024-0017150 af: AH
APPLICATION DATE
20. august 2024

SVARNUMMER
15

INDSENDT AF
AH

BY
KBH N

POSTNR.
2200

ADRESSE
Nørrebro

HØRINGSSVAR

Mange steder i KBH - især på de større gader/veje - fylder reklameskilte, bænke/borde og butiksvarer
alt for meget på fortorvet, især når der stilles varer både foran butiksfacaden og ud mod
cykelstien. Er man  kørestolsbruger, går med barnevogn eller trækker en cykel er alt dette meget
generende. 0,8 m mener jeg ikke er nok.

Et eksempel er Nørrebrogade, som desværre på nogle strækninger er et stort "cirkus". Jeg forstår
nødvendigheden for butikslivet, men det må kunne lade sig gøre både at skilte og have
udendørsservering uden at fylde hele gaden med diverse reklameskilte osv.                                         
                         

Derudover er der det æstetiske aspekt - kønt er det desværre sjældent. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-ah


Svar til: 2024-0017150 af: linda fenneberg denu
APPLICATION DATE
20. august 2024

SVARNUMMER
14

INDSENDT AF
linda fenneberg denu

VIRKSOMHED / ORGANISATION
OEM Automatic Klitso A/S

BY
København N

POSTNR.
2200

ADRESSE
Ryesgade 25D

HØRINGSSVAR

Jeg ønsker at skilteskoven med MEGET farvestrålende og kæmpe skilte begrænses. Det bør tilstræbes
at de bliver mere diskrete og ensartede i udtryk.Store klistermærker i markante farver og med
billeder i dårlig opløsning bør ikke tillades. Hvis man går af Nørrebrogade findes der alt for mange
trøstesløse og usmagelige (efter min mening) butiksfacader. Det bør kunne gøre mere stilfuldt.

Udstilling på gaden synes jeg til gengæld blot gør gaden mere hyggelig...dog skal der ikke være
blokeret for passage med barnevogn, for levering af varer mm.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-linda-fenneberg-denu


Svar til: 2024-0017150 af: Sean Coogan
APPLICATION DATE
20. august 2024

SVARNUMMER
13

INDSENDT AF
Sean Coogan

BY
København Ø

POSTNR.
2100

ADRESSE
Ourøgade 35

HØRINGSSVAR

Jeg synes, at det giver fin mening, at steder som grønthandlere udstiller deres varer på fortovet. Jeg
vil dog sige, at det har taget overhånd flere steder. Fx Nørrebrogade, som jeg undgår så vidt muligt
med barnevognen, fordi det ikke er fremkommeligt nok. Det giver ikke mening for mig, at selv
kiosken skal have lov til at sætte en bænk ud, der fylder halvdelen af fortovet. Fortovet er simpelthen
for smalt og trafikeret til, at så mange butikker kan sætte skilte, cykelstativer osv ud på fliserne. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-sean-coogan


Svar til: 2024-0017150 af: Kirstine Johansen
APPLICATION DATE
19. august 2024

SVARNUMMER
12

INDSENDT AF
Kirstine Johansen

BY
København N

POSTNR.
2200

ADRESSE
Tagensvej 55, 2.tv, 2200 København N

HØRINGSSVAR

Jeg kan godt lide udstillinger og skilte i gaderne, men jeg synes fortovene skal være bredere de
steder, hvor der udstilles. Så barnevogne, rollatorer og lignende kan komme forbi, samtidigt med folk
der går i modsatte retning. De steder, hvor der kun er en smal passage, skal man ofte stå og vente på
modgående, der bliver let små trafikpropper.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-kirstine-johansen


Svar til: 2024-0017150 af: A. Engelund
APPLICATION DATE
19. august 2024

SVARNUMMER
11

INDSENDT AF
A. Engelund

BY
København N

POSTNR.
2200

ADRESSE
Blågårdsgade 4

HØRINGSSVAR

Godt at der er vilje til at stramme op på dette område.

- 0,80 m er lige i underkanten, hvis der også skal kunne komme en tvillingebarnevogn forbi. Her skal
men i hvert fald op på 1 m fr passage.

- det skal have konsekvens at overtræde reglerne i form af en økonomisk straf og i sidste ende
fratagelse af tilladelsen.

- det skal håndhæves. Ellers er det bare tom symbolpolitik og manglende respekt over for byens
borgere.

- Kort 3 års perioden ned til 1 eller 2 år

- Tag hensyn til det samlede gadebillede, så en enkelt gade ikke bliver plastret til med
vareudstillinger, sandwich-skilte og udeservering. Balancen skal genetableres. Lige nu er den mange
steder tippet til de erhvervsdrivendes favør på bekostning af beboerne

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-engelund


Svar til: 2024-0017150 af: Rikke Steensig
APPLICATION DATE
19. august 2024

SVARNUMMER
10

INDSENDT AF
Rikke Steensig

BY
København N

POSTNR.
2200

ADRESSE
Solitudevej

HØRINGSSVAR
Når der skal gives treårige tilladelser, bør der ikke alene vurderes ud fra fortovenes bredde det
pågældende sted men også ud fra, hvor meget trængsel der er på fortovsstrækningen.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-rikke-steensig


Svar til: 2024-0017150 af: Gitte Kjær Hansen
APPLICATION DATE
19. august 2024

SVARNUMMER
9

INDSENDT AF
Gitte Kjær Hansen

BY
København N

POSTNR.
2200

ADRESSE
Henrik Rungs Gade 9, 2. th

HØRINGSSVAR

Et forbud mod de såkaldte sandwichskilte ville være rart. De står ofte uhensigtsmæssigt og er i vejen
på fortovet. Varer der står op ad butikken giver mening. Farverige skilte over butikkerne giver liv i
gaden.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-gitte-kjaer-hansen


Svar til: 2024-0017150 af: Kai Bo Rasmussen
APPLICATION DATE
16. august 2024

SVARNUMMER
8

INDSENDT AF
Kai Bo Rasmussen

BY
København

POSTNR.
1123

ADRESSE
Gothersgade 158A

HØRINGSSVAR

Prøv at komme rundt med en handicapscooter. Det er mere end besværligt og nogle steder kan man
simpelthen ikke komme forbi fordi der er udeservering, eller cykler som står hulter til bulter. Der
bliver ikke taget meget hensyn til handicappede og gangbesværede. 
Jeg synes at 0,8m friplads er alt for lidt. 
men selvfølgelig bare min mening efter mange år som TAXA chauffør, og nu folkepensionist på 77 år.
Jeg kender min by og synes den er så forandret og bestemt ikke til det gode. 

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-kai-bo-rasmussen


Svar til: 2024-0017150 af: Mette Rasmussen
APPLICATION DATE
13. august 2024

SVARNUMMER
7

INDSENDT AF
Mette Rasmussen

BY
København K

POSTNR.
1056

ADRESSE
Heibergsgade 14, 4tv

HØRINGSSVAR
Har man overvejet, om de 0,8 m der skal være til rådighed for fremkommelighed på fortovet, ikke bør
inkludere brosten - som der er i siden. Som dårligt gående og problemer med balancen, vil 0,8 m ikke
være meget til at kunne passere andre på fortovet. Kunne det evt. tænkes, at man kunne lave en
sticker, som kunne sættes på godkendte skilte og andet der blokere fortov, således at vi der bor i
byen, også kan se at butikker og restauranter har fået godkendelse samt tilladelse til at benytte
fortov til skilte mm.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-mette-rasmussen


Svar til: 2024-0017150 af: Eva S. Holten
APPLICATION DATE
2. august 2024

SVARNUMMER
6

INDSENDT AF
Eva S. Holten

BY
København Ø

POSTNR.
1319

ADRESSE
Gernersgade39

HØRINGSSVAR

Det undrer mig, at æstetisk/arkitektoniske hensyn ikke nævnes som kriterie. København har en unik
indre by, hvor oplevelsen af husene og byen i sig ødelægges af kommersielt tingel tangel. Af hensyn
til både fremkommelighed og arkitentonisk / kulturelle værdier burde, som jeg ser det, hele
middelalderbyen være fri fra vulgariserende vareudstillinger og skilte. (Som jeg har forstået det har
andre byer, som fx Rom, skrappe regleringer i den historiske kerne, for at lade byen i sig spille
hovedrollen i gadebilledet. )

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-eva-s-holten


Svar til: 2024-0017150 af: Eva S.Holten
APPLICATION DATE
2. august 2024

SVARNUMMER
5

INDSENDT AF
Eva S.Holten

BY
København

POSTNR.
1319

ADRESSE
Gernersgade 39, 1th

HØRINGSSVAR

Det undrer mig, at æstetisk/arkitektoniske hensyn ikke nævnes som kriterie. København har en unik
indre by, hvor oplevelsen af husene og byen i sig ødelægges af kommersielt tingel tangel. Af hensyn
til både fremkommelighed og arkitentonisk / kulturelle værdier burde, som jeg ser det, hele
middelalderbyen være fri fra vulgariserende vareudstillinger og skilte. (Som jeg har forstået det har
andre byer, som fx Rom, skrappe regleringer i den historiske kerne, for at lade byen i sig spille
hovedrollen i gadebilledet. )

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-eva-sholten


Svar til: 2024-0017150 af: JAN JANSSEN
APPLICATION DATE
18. juli 2024

SVARNUMMER
4

INDSENDT AF
JAN JANSSEN

BY
KØBENHAVN N

POSTNR.
2200

ADRESSE
GRIFENFELDSGADE 4B

HØRINGSSVAR

Som fastboende københavner siden 1976 og efter at have solgt min bil i 1979 og opgivet af cykle i
2022 pga af trængsel er jeg 100% fodgænger. Jeg konstaterer i Middelalderbyen større og større
forhindringer i fremkommeligheden i form af parkerede cykler, reklamestandere, møbler, varekasser
m.m.

Udover at erhvervslivet bevidst nedsætter fremkommeligheden for at sænke fodgængernes fart med
henblik på omsætningen, er denne udvikling også en æstetisk udfordring, fordi en aggressiv optik
tiltrækker sig uønsket opmærksomhed og forstyrrer oplevelsen af gadelivet.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-jan-janssen


Svar til: 2024-0017150 af: Kira
APPLICATION DATE
29. juni 2024

SVARNUMMER
3

INDSENDT AF
Kira

BY
København K

POSTNR.
1304

ADRESSE
Adelgade 60 3th

HØRINGSSVAR

Det foreslåes at tilføje en økonomisk straf ved overtrædelse 1, 2 og 3 gang samt mulighed for
fratagelse af skiltning/udstilling mm. hvis overtrædelserne gentages.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-kira


Svar til: 2024-0017150 af: HJ
APPLICATION DATE
11. juni 2024

SVARNUMMER
2

INDSENDT AF
HJ

BY
København K

POSTNR.
1401

ADRESSE
Strandgade

HØRINGSSVAR

At slalomme  igennem Kbh. K med rollator, barnevogn, klapvogn, indkøbsvogn, trækken-cykler,
krykker o.s.v. er en stor og ubehagelig udfordring. Jeg fornemmer ligeledes, at skraldevognene har
deres hyr... Oven i købet parkerer mange deres cykler helt hensynsløst, ofte liggende hen ad det
smalle fortov, låst fast til nedløbsrør m.v. Endnu værre med et stigende antal ladcykler, som fylder ...

(Derudover skal man i turistsæsonen ustandseligt bede turister gå væk fra kørebanen og ind på
fortove.)

Det ville desuden være ønskeligt at højtalere UDEN for eller vendende UD mod gaden ikke blev tilladt
- der er RIGELIGT larm i forvejen, som kan blande sig, så man nærmest fra matrikel til matrikel skal
lægge øren til al mulig muzak. Den samlede støjmængde  øges herved. Vh

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-hj


Svar til: 2024-0017150 af: Peter MUschinsky
APPLICATION DATE
10. juni 2024

SVARNUMMER
1

INDSENDT AF
Peter MUschinsky

BY
København K

POSTNR.
1057

ADRESSE
Holbergsgade 12, 3. tv.

HØRINGSSVAR

I princippet et godt forslag, men jeg har nogle ændringer (som er vigtige).

1. Hvis ikke man overholder vilkårene for tilladelsen er der ikke alene "mulighed for at inddrage
tilladelsen".  Tilladelsen bør/skal inddrages efter 3 overtrædelser.  Og

2. Manglende overholdelse af tilladelser bør straffes med gebyrer for ekstra tilsyn.  Gebyrer som
dækker udgiften til ekstra tilsyn + 50%).

Det kræver betydeligt bedre og hurtigere kontrol ift. rapportering af overtrædelser (p.t. går der ofte 3
- 4 uger før rapporteringer via "giv et praj" bliver fulgt op, og det er ikke "nok" når den
erhvervsdrivende siger at der er rettet op.  Der skal rettes op når det sker, og det er den
erhvervsdrivendes ansvar at det sker.

https://blivhoert.kk.dk/svar/svar-til-2024-0017150-af-peter-muschinsky

